
שוטף ענפי

עם סגירת הגיליון ב-21.12 
מסר ליאור שמחה מנכ"ל 

יצרני החלב הישראלי "אנחנו 
יושבים כעת מול אנשי משרד 

האוצר בניסיון כנה ואמיתי 
להביא הסכם ארוך טווח לענף. 

ההסכם יהיה לחמש שנים 
כשלאחר שלוש שנים יחליטו 

שרי האוצר והחקלאות על 
הארכתו בשנתיים נוספות. 

שמחה מוסר כי "עיקר הדיונים 
כרגע סביב נושא הייבוא ולאו 

דווקא על מחיר המטרה. באשר 
למחיר המטרה, מבטיח ליאור 

כי "נעשה הכל שהמחיר לא 
יפגע, אך רצוי לציין כי בסוף 
אולי נחתום על ההסכם, הכל תלוי בהסכמות אליהם נגיע". 

ההסכם יבטיח שני דברים, ביטחון ענפי לטווח ארוך תוך 
שמירה על הייצור המקומי והבטחת רווחיות למגדלים. שמחה 
"אלו ימים חשובים ביותר לענף ואני כולי תקווה שביחד נמצא 

את הדרך להבטיח המשכיות כלכלית לענף שלנו ושמירה 
מירבית ומיטבית על רווחיותם של המגדלים". 

ליאור שמחה "מגפת היבוא הפרוע"
ליאור שמחה, התבקש לפני כחודש לכתוב טור דעה אישית 

לעיתון גלובס שבו התייחס לנושא ייבוא בכלל וליבוא החמאה 
בפרט. שמחה "בשעה שבה המשק שרוי במשבר הכלכלי הקשה 

שהביאה עמה מגפת הקורונה, וכאשר עיני הציבור המותש 
נשואות אל מעבדותיהן של חברות התרופות בתקווה להגעת 
החיסון המיוחל, ממשיכה הממשלה להפיץ בקרבנו סוג אחר 

לגמרי של נגיף - מגפת היבוא הפרוע. כמו הקורונה, כך גם 
הוא צפוי להביא לקריסת עסקים ולשלוח אלפי עובדים 

ללשכות התעסוקה.....ובינתיים, הולכים ונאספים נתונים 
לגבי תוצאותיהם המפוקפקות של מהלכים נוספים שנעשו 

בשנים האחרונות לפתיחת חלק מתחומי הייצור ליבוא. שימו 
לב למשל לשינוי שחל במחירה של חפיסת שימורי טונה, מאז 

החליטה המדינה על הסרת מכסי המגן בתחום. לפי נתוני 
הלמ"ס בין 2012 ל-2019 עלה מחירה ב-18%, למרות ירידה 

במחירי התשומות בשנים אלה. מחקר שפרסם לאחרונה מכון 
המחקר הכלכלי "יסודות" מעלה שורה של מקרים נוספים 

שבהם החשיפה שביצעה המדינה ליבוא נעשתה באופן 
קיצוני, לא מדורג ולא מבוקר, בניגוד לאופן שבו ממליץ ארגון 

ה-OECD - גוף שלא ניתן לחשוד בו בסוציאליזם - לפתוח 
שווקים ליבוא. בשורה התחתונה, באף אחד מהמקרים לא 

השיגה הפתיחה ליבוא את מטרת המהלך המוצהרת - הורדת 
המחיר לצרכן, אך הצליחה גם הצליחה לפגוע בתעשייה 

ובחקלאות המקומית ולשלוח אלפי עובדים מסורים 
לביתם.....רק לפני ארבעה חודשים הראה ראש הממשלה 

בנימין נתניהו סימנים לכך שהוא מכיר בחשיבות התמיכה 
בתעשייה וחקלאות כחול-לבן, כאשר קרא לציבור להעדיף 

תוצרת מקומית בשעת המשבר החריף. אלא שקריאה זו טרם 
תורגמה למעשים והחלטות שיוכיחו כי הממשלה שבראשה 

הוא עומד באמת שמה צורך חיוני זה לנגד עיניה. נהפוך הוא: 
האוצר, למרבה הצער, ממשיך לקבל את החלטותיו בהתאם 

לאינטרסים של מספר זעום של יבואנים, על חשבון הצרכנים 
והמגזר היצרני בישראל". כך ליאור לגלובס. 

שר האוצר "המשך יבוא החמאה לשנה נוספת"
ישראל כץ האריך בשנה נוספת את יבוא החמאה ללא מכס וזאת 
בניגוד לעמדתם של ראשי ענף החלב. ל'משק הבקר והחלב' נודע 

כי בדיונים על ההסכם המתגבש, עלתה לדיון גם החלטה זו, 
בניסיון להגיע לפשרה שתהיה מקובלת על כל הצדדים.

נכון לעכשיו, 21.12 ההחלטה על יבוא חופשי של חמאה ללא 
מכס עדיין בתוקף וזאת למרות התנגדותו הנחרצת של שר 

החקלאות ואנשי ענף החלב. השר כץ בהודעתו לעיתונות 
מסר כי "יבוא החמאה לא יפגע בייצור החמאה כחול לבן ולא 

יבוא לעליית מחירים". זאת בניגוד לדעתם של כל ראשי הענף 
כמו גם שר האוצר שמסר "משרד האוצר ממשיך לפגוע בענף 

החלב ומאפשר יבוא פרוע של חמאה".   ▲

לקראת הסכם ענפי?
הוארך ייבוא החמאה 

ממש לקראת סגירת ללא מכס בשנה נוספת
הגיליון, יושב הצוות 

האסטרטגי של 
ההתאחדות, בראשות 
ליאור שמחה המנכ"ל, 

מול אנשי משרד 
האוצר, בניסיון להגיע 

להסכם ענפי כולל 
לחמש שנים  •

מאמצים להגעה להסכם. שמחה
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איתי ברק נבחר פה אחד למנכ"ל החקלאית בחודש ספטמבר 
ונכנס לתפקידו בתחילת דצמבר. ברק הגיע לחקלאית 

ממחלבות גד, לאחר קדנציה של 8 שנים, שם כיהן כמשנה 
למנכ"ל ודירקטור. כחלק מתפקידו עסק רבות בענף החלב, 

לרבות קשרי יצרנים וקשרים עם הרגולטורים השונים בענף. 
ברק כיהן כמשקיף מטעם מחלבות גד במועצת החלב והיה אף 

חבר המנהלה באיגוד המזון בהתאחדות התעשיינים. בן 38 
נשוי למיכל + 2 ילדים גיא ויעל, מתגוררים ברעננה. 

איזו אגודה שיתופית מצאת ב'חקלאית'?
"מצאתי אגודה מאוד מקצועית, אנשים טובים ואיכותיים, 
יחד עם זאת בפני החקלאית ניצבים אתגרים משמעותיים 

בשנים הקרובות ואנחנו בעיצומן להכנת תוכניות עבודה 
ותוכנית אסטרטגית לשנים הבאות. זה ברור שהחקלאית 

מובילה בתחומה והאתגר הגדול הוא לשמר את מעמדה כזו 
ולהנחיל את סל השירותים והפעילות באופן שיוסיף ערך 

משמעותי ללקוחות שהם גם הבעלים".

איך החקלאית עברה את שנת הקורונה?
"תשמע, השירות כלל לא נפגע אך היו אתגרים אחרים כמו 

בידודים, מחלות ועוד. אני מקווה שבשנה הקרובה נסיים 
את עם הקורונה וללא קשר נצא לדרך חדשה עבור הלקוחות 

שלנו".

אתה מכיר את הענף, איך אתה מוצא אותו 
לקראת שנה משמעותית?

"כן, שנה סופר משמעותית, אני מאוד שהגורמים המנהלים 
את הענף יגיעו להסכם טוב וארוך טווח עם הממשלה, כי 
הדבר הגרוע ביותר לכל ענף כלכלי, זה חוסר וודאות".   ▲

איתי ברק "החקלאית 
ניצבת מול אתגרים רבים"

איתי ברק נכנס לתפקידו 
כמנכ"ל החקלאית 

בתקופה רבת תהפוכות 
באגודה השיתופית 

הוותיקה. המאבק על 
שימור מעמדה, הלקוחות 

והתחרות המגברת  • שנה משמעותית לחקלאית 
ולענף. איתי ברק

אגודה מקצועית, אנשים טובים ואיכותיים. ברק
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